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Vianoce sme privítali vôňou kapustnice                                                

Tradičnému 
podujatiu Vianoce 
v Lamači nechýbala 
ani tento rok súťaž 
vo varení sviatočnej 
kapustnice. Nielen 
Lamačanov zlákala 
k tomu, aby sa 
pozreli i na program, 
ktorý sa konal 
v priestoroch kina 
a na námestí pred 
ním. Fotoreportáž 
z podujatia nájdete 
na strane 4.

Vážení Lamačania, milí priatelia,

vstupujeme do nového roku, kto-
rý prinesie veľa výziev pre každého 
z  nás. Od výsledku komunálnych 
volieb sa odvíjajú pochopiteľné oča-
kávania smerované k  nám – teda 
k  ľuďom, ktorým ste sa rozhodli dať 
svoju dôveru. Čaká nás množstvo 
každodenných úloh i  jedinečných 
dôležitých rozhodnutí. Rozhodnutí, 
ktoré majú posunúť našu mestskú 
časť vpred a vytvoriť z nej miesto, kde 
budeme spokojní nielen v  bezpečí 
našich obydlí, ale aj v  celej komuni-
te, ktorú dokážeme vnímať ako svoj 
domov. Výzvy roku 2019 však nie sú 
len o Lamači, čakajú nás, a hneď dva-
krát, dôležité voľby – prezidentské 
voľby a  voľby do Európskeho parla-
mentu. Rok 2019 bude preto rokom 
naplnenia našich povinností. Pre nás, 
ktorí sme od vás získali mandát je 
to povinnosť zodpovedne, odvážne 
a statočne v rámci lamačských výziev 
pôsobiť na poste, na ktorý ste nás 
zvolili. Celospoločenské výzvy, ktoré 
môžeme ovplyvniť naším volebným 
právom zasa pred nás všetkých kladú 
povinnosť zodpovedne naložiť s tou- 
to kompetenciou. Snažme sa preto 
tieto výzvy všetci zmysluplne využiť 
a  dôstojne naplniť. Želám Vám, aby 
bol nový rok 2019 pre všetkých v zna-
mení zdravia, pokoja, jednoty, správ-
nych rozhodnutí a teda spokojnosti.

Lukáš Baňacký,  starosta Lamača

Zlý zákon núti žiadať aj o pomoc dobrovoľníkov                                                                                                 

Číslo dispečingu i horúca linka hl. mesta
Nedostatky týkajúce sa udržiavania chod-
níkov a  miestnych komunikácií v  správe 
mestskej časti Bratislava – Lamač môžete 
nahlásiť na telefónnom čísle dispečingu  
0948 337 317. Hlavné mesto takisto zriadilo 
Horúcu linku pre zimnú údržbu chodníkov: 
+421 259 356 777, zima@bratislava.sk. 
Linka je v  prevádzke vždy pri zhoršených 
poveternostných podmienkach (ľad, sneh 
a pod.) v čase od 07.00 h do 19.00 h. 

Novela cestného zákona preniesla na mestá 
a  obce povinnosť vykonávať zimnú údržbu na 
všetkých komunikáciách vrátane chodníkov, bez 
ohľadu na vlastníkov priľahlých nehnuteľností. 
Zákonodarcovia pritom nerešpektovali reálne 
možnosti samospráv, napriek ich upozorneniam 
i varovaniam Združenia miest a obcí Slovenska. 
Práve preto sa na občanov Lamača obrátila  mest-
ská časť s  prosbou o  pomoc. Každý obyvateľ 
mestskej časti, ktorý má záujem vo svojom voľ-
nom čase - ako dobrovoľník - vykonávať zimnú 
údržbu prostredníctvom materiálového vybave-
nia (posypová soľ a lopaty) poskytnutého mest-
skou časťou, nech sa prihlási prostredníctvom 
formuláru Žiadosť o  zaradenie do databázy 
záujemcov o  vykonávanie dobrovoľníckych 
aktivít, ktorý je zverejnený na webe mestskej 
časti. Formulár je možné si vytlačiť, vyplniť a scan 
zaslať na e-mailovú adresu: dispecing@lamac.
sk alebo priniesť osobne do podateľne miestne-
ho úradu mestskej časti v  úradných hodinách. 
Bližšie informácie o dobrovoľníctve v oblasti 
zimnej údržby sú zverejnené aj na oficiálnej 

stránke  mestskej časti Bratislava-Lamač na FB.
Každému kto o  to požiada, bude mestskou 
časťou ako prijímateľom dobrovoľníckej po-
moci vydané potvrdenie, na základe ktorého 
môže v  prípade odpracovania najmenej 40 
hodín, v nasledujúcom zdaňovacom období 
asignovať namiesto 2% až 3% zo svojich daní 
vybranej organizácii, prípadne združeniu 
oprávneným prijímať časť zaplatených daní.

Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 7. 2. o 09.00 h.
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Všeobecné záväzné nariadenie (VZN) o  záka-
ze  hazardu  v  hlavnom meste pred záverom 
roka, presne v  piatok 28. decembra, zaniklo. 
Stalo sa tak po tom, čo v júni konštatoval Kraj-
ský súd v Bratislave nesúlad tohto nariadenia 
so zákonom. Hoci uznesenie súdu napadol 
magistrát kasačnou sťažnosťou, ktorú poslal 
Najvyššiemu súdu SR, o  sťažnosti ešte nie je 
rozhodnuté. Nový primátor Bratislavy Matúš 
Vallo začiatkom decembra avizoval, že pokiaľ 
do 28. decembra nepadne verdikt, budúce 
rozhodnutie súdu už na veci nič nezmení 
a súčasný zákaz hazardu  v meste už nebude 
platný.
Vallo sa ešte 10. decembra prostredníctvom 
právneho zástupcu mesta obrátil na Najvyšší 
súd SR, aby vo veci rozhodol ešte do 28. de-
cembra. „Bohužiaľ, ani z  pozície primátora už 
pre platnosť zákazu  hazardu viac urobiť ne-
viem,“ povedal.  Hovorkyňa Najvyššieho súdu 
SR Alexandra Važanová pre TASR začiatkom 
decembra uviedla, že zatiaľ zamietli návrh 
hlavného mesta na priznanie odkladného 
účinku kasačnej sťažnosti proti uzneseniu 
Krajského súdu v  Bratislave. Mesto totiž ne-
preukázalo, že by mu v dôsledku trvania účin-
kov rozsudku krajského súdu priamo hrozila 
závažná ujma. 
 Važanová podotýka, že magistrát mal do šies-
tich mesiacov od nadobudnutia právoplatnos-
ti napadnutého rozhodnutia uviesť  VZN  do 
súladu so zákonom. „Inak  VZN  po šiestich 
mesiacoch od nadobudnutia právoplatnosti 
napadnutého rozhodnutia stráca platnosť,“ 

uviedla hovorkyňa. V  prípade rozhodnutia 
o kasačnej sťažnosti v tejto veci podľa jej slov 
zákon nestanovuje súdu žiadne lehoty. Ako 
tvrdí, kasačná sťažnosť nemá prednosť pred 
ostatnou rozhodovacou činnosťou senátov 
správneho kolégia.
 Herne sa po vypršaní licencií od mája 2017 už 
nemali nachádzať v hoteloch, penziónoch, by-
tových domoch, pohostinstvách, v budovách 
pre obchod, kultúru či na verejnú zábavu. 
Výnimkou je stávkovanie, ktoré je vyňaté zo 
zákona. Krajská prokuratúra v  Bratislave však 
podala na jeseň 2017 na mesto žalobu. Dô-
vodom bolo, že bratislavskí mestskí poslanci 
koncom júna minulého roka nevyhoveli pro-
testu prokurátora voči VZN  o  zákaze umiest-
nenia herní v  hlavnom meste. Prokuratúra 
navrhovala toto nariadenie zrušiť. Zdôvodni-
la to tým, že o nariadení bratislavskí poslanci 
koncom marca 2017 hlasovali a  rozhodli na 
základe petície občanov opakovane, napriek 
tomu, že  VZN  nebolo schválené už na pred-
chádzajúcom februárovom zasadnutí. Brati-
slavskí mestskí poslanci však tomuto protestu 
nevyhoveli. Magistrát argumentuje, že hlaso-
vanie a  prijatie tohto VZN  bolo uskutočnené 
v súlade s právnymi predpismi. 
  Vec sa dostala až pred Krajský súd v  Bra-
tislave, ktorý v  júni 2018 vyhovel žalobe 
prokuratúry a  vo svojom rozhodnutí prijal 
jej argumenty o  nesúlade prijatého  VZN  so 
zákonom. Koncom augusta na Najvyšší súd 
SR prišla kasačná sťažnosť, ktorou Bratislava 
napadla uznesenie krajského súdu. Mesto 

zároveň podalo na najvyšší súd návrh na pri-
znanie odkladného účinku kasačnej sťažnos-
ti. V  hlavnom meste už spustili novú petíciu 
za zákaz  hazardu  v  meste s  názvom Nech 
sa hazard do Bratislavy nevráti. 

Primátori krajských miest  
chcú zmenu zákona

O probléme s hazardom hovorili aj 
primátori krajských miest na stretnutí 
8. januára v Bratislave. Upozornili na 
to, že novela zákona, ktorú prezident 
nepodpísal, neumožňuje dostatočne 

samosprávam regulovať hazard na 
svojom území. Navrhovaná úprava totiž 
hovorí, že pre platnosť petície je potreb-

né zdôvodniť, že v súvislosti s hraním 
hazardných hier sa v obci narúša verejný 

poriadok. To samosprávy vystavuje 
riziku, že ani úspešná petícia z pohľadu 

počtu podpisov nemusí byť vo výsledku 
platná. Krajskí primátori preto požadujú, 
aby ministerstvo financií pripravilo takú 

novelu zákona, aby sa mestá samé mohli 
rozhodnúť, či chcú na svojom území her-

ne alebo kasína a zároveň by k tomuto 
rozhodnutiu nebola potrebná petícia 
občanov, ale iba VZN zastupiteľstva. 

Funguje to tak v iných krajinách (napr. 
v susednom Česku) a primátori nevidia 
dôvod, aby to na Slovensku muselo byť 
podmienené petíciou, ktorá môže byť 

navyše v praxi nevykonateľná.

Aj seniori z Lamača môžu tvoriť nový 
poradný orgán primátora                                          

Posledným dňom roka 2018 ukončila svoju 
činnosť v  doterajšom formáte Rada seniorov 
Bratislavy. Stály poradný orgán primátora 
hlavného mesta pre otázky seniorov má mať 
v  budúcnosti pozmenenú podobu.   Primátor 
Matúš Vallo pre TASR uviedol, že zmena má 
za cieľ nájsť efektívnejší spôsob participácie 
seniorov na správe hlavného mesta. „Seniorov 
a  seniorky chceme do tvorby politík mesta 
zapájať oveľa aktívnejšie, než umožňovala do-
terajšia Rada seniorov,“ povedal. „V najbližších 
týždňoch preto na magistráte vznikne prí-
pravný výbor, ktorý navrhne jasné fungovanie 
vylepšenej platformy,“ avizoval. Ako dodal, do-
terajší členovia a  členky Rady seniorov budú 
spolu s  aktívnymi seniormi a  seniorkami vo 
všetkých mestských častiach prizvaní k  člen-
stvu v prípravnom výbore.

Harmonogram zasadnutí 
Miestneho zastupiteľstva 
mestskej časti Bratislava-
Lamač v I. polroku 2019

 
 7. februára  21. marca  2. mája  20. júna

Novelou všeobecne záväzného nariadenia 
(VZN) schválili poslanci bratislavského Lamača 
na decembrovom rokovaní miestneho zastu-
piteľstva zmenu v  sadzbách miestneho po-
platku za rozvoj. Po novom je v rámci všetkých 
kategórií stavieb výška poplatku stanovená na 
zákonné maximum 35 eur za štvorcový meter.
„Ide o  praktický dôvod vychádzajúci z  faktu, 
že Lamač má deficit v mnohých veciach týka-
júcich sa základnej infraštruktúry, a navyše sú 
tu rozvojové lokality, ktoré si budú vyžadovať 
vybavenie touto základnou infraštruktúrou 
prakticky od nuly. Nemôžeme si preto nechať 
ujsť peniaze z  takého legitímneho inštitútu, 
ako je miestny poplatok za rozvoj,“ ozrejmil 
dôvod novely starosta Lamača Lukáš Baňacký. 
„Dôležité je, že nehovoríme len o  prioritách, 
ktoré chceme v  nasledujúcich rokoch urobiť, 
ale uvedomujeme si aj to, že tieto investície 
musia byť i rozpočtovo kryté,“ dodal.
V  doteraz platnom nariadení, ktoré bolo 
účinné od marca 2017,    bol v  Lamači zníže-
ný poplatok pri stavbách na bývanie (15 eur) 
a  tiež pri tzv. ostatných stavbách (napríklad 
samostatne stojace garáže, rekreačné stavby 
či záhradné chaty), kde stanovili poplatok 25 
eur. V ďalších kategóriách stavieb boli sadzby 
identické s tými, ktoré prijali poslanci hlavné-
ho mesta SR Bratislavy ešte na konci roka 2016 

- pri stavbách na pôdohospodársku produkciu 
10 eur za štvorcový meter, pri priemyselných 
stavbách 25 eur za štvorcový meter a pri stav-
bách určených na podnikanie a  zárobkovú 
činnosť 35 eur za štvorcový meter.
Každá z mestských častí, ktoré sa rozhodli za-
viesť miestny poplatok za rozvoj (podľa záko-
na je fakultatívny), si mohla určiť samostatne 
sadzby poplatku podľa špecifík svojej lokality.
Miestny poplatok za rozvoj, ktorý platia sta-
vebníci po vydaní právoplatného stavebného 
povolenia, môžu samosprávy podľa zákona 
využiť na úhradu kapitálových výdavkov v sú-
vislosti s výstavbou zariadení sociálnej a zdra-
votnej starostlivosti či športových a kultúrnych 
služieb, ale aj na výdavky na realizáciu doprav-
nej infraštruktúry či starostlivosti o zeleň. 
Od poplatku sú oslobodené stavebné povole-
nia naviazané na údržbu, opravu a rekonštruk-
ciu stavieb, pri ktorých sa nemení ich celková 
výmera a  účel. Poplatok sa nevzťahuje ani na 
stavby sociálnych služieb a  bývania, zdravot-
níckych zariadení, vzdelávacích či kultúrnych 
inštitúcií, poplatok sa nevyberá ani v  prípade 
stavieb slúžiacich na obranu štátu. Od poplatku 
sú oslobodené tiež stavby na športové účely.
V hlavnom meste sú vyberateľom a správcom 
poplatku mestské časti. Z poplatku si necháva-
jú 68 percent, 32 percent ide hlavnému mestu.

Zjednotili sadzbu rozvojového poplatku                                                                                                                    

Zákaz hazardu stratil platnosť                                                                                                                                         
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Najprv všeobecne v rámci hlavného mesta 
a mestského zastupiteľstva ako takého. V pred-
chádzajúcom volebnom období bola najmä 
v posledných dvoch rokoch jeho činnosť prak-
ticky paralyzovaná antipatiou medzi časťou 
poslancov a primátorom. Existuje riziko, že by 
niečo mohlo nastať v nasledujúcich 4 rokoch?
Bratislavčania sa vo voľbách rozhodli pre zme-
nu. V 45 člennom mestskom zastupiteľstve je 
dnes až 25 nových a iba 20 staronových mest-
ských poslancov a poslankýň. Už prvé riadne 
zastupiteľstvo ukázalo, že je tu silná vôľa na 
spoluprácu. Primátora Matúša Valla veľmi dob-
re poznám. Má osobnostné predpoklady ľudí 
spájať a zapájať, nie rozdeľovať. Náš poslanec-
ký klub má 17 členov a vyzerá to tak, že spolu-
práca s ďalšími klubmi bude fungovať dobre. 
Po rokoch hádok je to pre Bratislavu skvelá 
východisková pozícia. 

Ktoré najväčšie výzvy pre hlavné mesto 
osobne vidíte v najbližšom období?
Aktuálnym veľkým problémom sú zbabrané 
obstarávania na verejné osvetlenie či zimnú 
údržbu. Tá je dnes žiaľ taká, ako ju na poslednú 
chvíľu zazmluvnil exprimátor. Novonadobudnu-
tá zodpovednosť za zimnú údržbu chodníkov je 
tiež niečo, s čím sa žiaľ mesto ani mestské časti 
nedokázali vysporiadať. Táto zima bude náročná.
K  tomu nás čakajú dopravné obmedzenia 
v súvislosti so stavbou obchvatu D4/R7 a vý-
stavbou vo štvrti Mlynské nivy. Tam pravdepo-
dobne budeme musieť siahnuť ku krízovým 
riešeniam tak, aby vo vzniknutých zápchach 
nestála mestská a  prímestská hromadná do-
prava. Detailne sa tiež pozeráme na finančnú 
kondíciu mesta a  mestských podnikov, kde 

nás aj napriek deklaráciám bývalého vedenia 
môžu čakať nemilé prekvapenia.   
Pri “hasení” sa však musíme venovať aj roz-
voju. Aktuálne pracujeme na programových 
prioritách mestského zastupiteľstva. Chceme 
sa napríklad sústrediť na vytvorenie jednotné-
ho komunálneho podniku, ktorý bude mať na 
starosť údržbu mesta. Tento podnik môže mať 
podobu spoločného podniku mesta a jednot-
livých mestských častí, vďaka čomu nielen 
ušetríme financie, ale skončí sa aj hra na to, 
komu patrí ten ktorý centimeter štvorcový 
chodníka, cesty, či verejnej zelene. 
Chceme tiež zreformovať Mestskú políciu, za-
viesť detailnú zonáciu územia bratislavského 
lesoparku, sceliť cyklotrasy, zriadiť Metropolit-
ný inštitút Bratislavy ako nástroj rozvoja mesta 
v oblasti urbanizmu, architektúry, dát, tvorby 
politík a správy mesta. 

 Ako o jednej z priorít hovorí primátor M. 
Vallo o definitívnom zavedení mestskej par-
kovacej politiky. Aká by mala byť na úrovni 
Lamača, keďže samotné podmienky na 
svojom území si bude určovať mestská časť ?
Bratislava je jediné krajské mesto bez parkova-
cej politiky a výsledok vidíme denne na našich 
uliciach a  chodníkoch. A  to nielen v  užšom 
a  širšom centre, ale aj u  nás v  Lamači. Zave-
denie celomestskej rezidenčnej parkovacej 
politiky pôjde ruka v  ruke s  cenovým zatrak-
tívnením MHD a s budovaním jej preferencie. 
Pre mimobratislavských vodičov bude oveľa 
drahšie a náročnejšie v Bratislave zaparkovať, 
vzniknú čisto rezidentské zóny. To, ako to bude 
vyzerať v Lamači má v rukách primárne miest-
ne zastupiteľstvo, no určite by to mal byť rov-
naký systém, ako v iných mestských častiach. 
Mesto zverejní všetky relevantné analýzy, kto-
ré umožnia urobiť kvalifikované a dátami pod-
porené rozhodnutie. 

 Aké sú vo všeobecnosti vaše priority mest-
ského poslanca zastupujúceho Lamač?
Nie všetko dokáže robiť mestská časť sama. 
Mnohé dopravné projekty, skvalitnenie verej-
ného osvetlenia, ale aj niektoré sociálne pro-
jekty musíme robiť v spolupráci s magistrátom, 
okolitými mestskými časťami či niekedy aj 
s  VÚC. Dobrým príkladom je dopravné rieše-
nie Harmincovej - ide o  projekt dúbravských 
poslancov, no jeho kvalitná realizácia pomôže 
odľahčiť aj Lamačskú cestu. A  naopak, lepší 
a bezpečnejší cyklistický prístup k Železnej stu-
dienke bude benefitom aj pre Dúbravčanov. 
Preto je mojou hlavnou prioritou spolupráca.
K  veľkým systémovým veciam patrí vyčiste-

nie vlastníckych a  nájomných vzťahov medzi 
mestom a mestskými časťami, ale aj záležitosti 
prerozdeľovania financií. Som presvedčený, že 
vytvorenie komunálneho podniku na údržbu 
mesta bude benefitom aj pre Lamač. 
K  projektovým prioritám patrí napríklad roz-
voj rekreačnej funkcie lesoparku, riešenie 
hluku z  diaľnice či starostlivý dozor nad pro-
jektom nemocnice na Rázsochách. V doprave 
ide hlavne o riešenie Lamačskej a Hodonínskej 
a  novou výzvou je náprava pre chodcov zle 
riešenej križovatky Vrančovičova-Hodonínska. 
Srdcovou témou pre mnohých Lamačanov je 
záchrana Rozálky. Táto pamiatka patrí mestu, no 
to sa o ňu veľmi nestaralo. Možností, ako kostol 
zrekonštruovať je viacero. Potrebujeme si v La-
mači vytvoriť pracovnú skupinu, ktorá sa pozrie 
na všetky scenáre. Na tom sa už začína pracovať. 

Budete spolu so starostom formulovať 
spoločnú stratégiu pri presadzovaní lamač-
ských záujmov?
Bratislavské záujmy sú aj lamačské záujmy. Ini-
ciatíva Lepší Lamač má jasný program a priori-
ty. Naša vízia a naši poslanci a poslankyne získa-
li v miestnom zastupiteľstve nielen väčšinu, ale 
aj výrazný náskok v počte hlasov. K tomu máme 
mestského poslanca, a ako členovia Teamu Val-
lo primátora s podobnou “DNA”. Je to ohromná 
šanca a silný mandát na zmenu, ale aj veľký zá-
väzok. So starostom máme dohodu, že si prio-
rity čo najviac zosúladíme tak, aby zmena, po 
ktorej ľudia volali, nastala čo najskôr.    

V ktorých mestských komisiách budete pôsobiť?
Zatiaľ to je Komisia dopravy a  informačných 
systémov, Komisia pre ochranu verejného po-
riadku a Komisia kultúry a opravy historických 
pamiatok. Pekne sa to prepojí s lamačskou Ko-
misiou dopravy, územného rozvoja a  výstav-
by, v ktorej chcem byť tiež aktívny. A tiež sú to 
témy dôležité pre Lamač.

Budete sa pravidelne zúčastňovať aj zasad-
nutí lamačského miestneho zastupiteľstva?
Rozhodol som sa sedieť iba na jednej stoličke 
a kandidovať za Lamač do “mesta”. Je dobré, že 
práca miestneho a  mestského zastupiteľstva 
je prepojená cez našu iniciatívu Lepší Lamač 
a Team Vallo. V Lamači sa budem zúčastňovať 
na relevantných pracovných poradách a  bu-
dem pracovať v miestnej komisii. Tiež si zave-
dieme poslanecké hodiny a verejné diskusie na 
aktuálne témy. Ako bežný občan sa plánujem 
zúčastňovať aj na zasadnutiach miestneho za-
stupiteľstva, no nie všetkých. Občas sa miestne 
a mestské zastupiteľstvá konajú v rovnaký deň. 
Zosúladiť prácu, rodinu a  komunálne aktivity 
bude výzva, ale všetci sme do toho šli s vedo-
mím plného štvorročného nasadenia. Práca po-
slanca je služba, ktorej treba venovať veľa času. 
Nie je to povolanie a  človeka neuživí. Navyše, 
ak sa poslaneckej odmeny dobrovoľne zriekne. 

I. Polakovič: 
Mestský komunálny podnik bude benefitom aj pre Lamač 

Bratislava potrebuje systémové riešenia ako je zavedenie parkovacej politiky, ale aj vytvorenie vlast-
ného komunálneho podniku, ktorý by okrem iného odstránil žabomyšie vojny o to, či sa o príslušnú 
komunikáciu či zelenú plochu malo postarať mesto alebo mestská časť. V rozhovore pre Lamačan na 
to upozornil nový mestský poslanec za Lamač Igor Polakovič, vo voľbách úspešný ako člen Teamu Val-
lo a iniciatívy Lepší Lamač. Hovorí aj o niektorých ďalších prioritách, na ktorých chce prostredníctvom 
mandátu v mestskom zastupiteľstve pracovať, napríklad záchrana Rozálky, riešenie hluku z diaľnice či 
dopravné problémy, vrátane nápravy pre chodcov zle riešenej križovatky Vrančovičova-Hodonínska. 

Máte podnet pre mestského poslanca? 
Kontaktujte ho! 

igor@lepsilamac.sk
0908/ 173 966
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Vianoce 
na námestí 2018

Súčasťou Vianoc v Lamači bola opäť súťaž vo varení vianočnej 
kapustnice. Do súťaže sa prihlásili tri tímy – Green team, Lepší 

Lamač a tím Miestneho úradu MČ Bratislava-Lamač. Podobne ako 
v premiére pred rokom, keď fúkal ľadový vietor, ani teraz nebolo 

počasie ideálne, no dobrú náladu a napokon ani kapustnicu to určite 
nepokazilo.  Nálada „na pľaci“ bola veľmi dobrá a okrem tradičných 

a svojich špeciálnych ingrediencií ani jeden tím nezabudol do tej svojej 
kapustnice pridať lásku a srdce. Aj preto kapustnica tak chutila všetkým, 

ktorí si ju dali. Ten, kto sa chcel viac zohriať, mohol sa od pariacich sa 
kotlov s vianočnou špecialitou prejsť do priestorov miestneho kina. 

Vo vestibule sa konali tvorivé dielne pre deti, v sále bolo možné 
vidieť predstavenie lamačského Divadla pod Hájom, vystúpenie 

skupiny Silent Trio či detského speváckeho zboru.
Prítomných zohrial i vianočný punč a čaj pre deti, ktoré 

podával starosta L. Baňacký. Čaro blížiacich sa 
sviatkov umocnil i betlehem, ktorý mestská 

časť inštalovala vedľa vianočného 
stromu.
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Divadielko s čertom, anjelom a Vianocami

V  poslednom nedeľňajšom divadielku v  roku 
2018 sa na lamačskom javisku predstavilo Di-
vadlo MaKiLe. Kristína Letková založila súbor 
v  roku 2005 a  postupom času sa jej predsta-
venia stali známymi v  materských centrách, 
predškolských i  školských zariadeniach, ale 
aj na podujatiach mestských častí hlavného 
mesta a  obcí v  okolí Bratislavy. I  v  Lamači sa 
MaKiLe už viackrát predstavilo, v  tretiu ad-
ventnú nedeľu to bolo s  predstavením Ako 
anjel vyliečil čerta. Samozrejme, s predvianoč-
nou tematikou a zábavou pre deti, ktoré sa do 
hry mohli aktívne zapojiť. 

Večera  
pre osamelých 

V utorok 18. decembra sa uskutočnilo 
tradičné vianočné posedenie pre desiat-

ky lamačských seniorov, ktorí žijú sami vo 
svojich domácnostiach. Prítomných svojím 

vystúpením zabavili aj deti zo škôlky Heyrov-
ského, seniorom sa prihovoril starosta Lukáš 
Baňacký, pekné sviatky zaželal aj evanjelic-
ký kňaz Ondrej Majling. V rámci štedrove-

černého menu sa podával vývar, losos 
so zemiakovým šalátom a zákusok. 
Na záver si všetci prítomní zaspie-

vali tradičnú vianočnú koledu 
Tichá noc, svätá noc.
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Hokejbalový klub SAV Lamač vstúpil do svo-
jej historicky 34.sezóny. Po dlhých rokoch sa 
okrem seniorského tímu, ktorý je účastníkom 
Bratislavskej hokejbalovej ligy (BHBL), zapojil 
do hokejbalového diania aj žiacky tím SAV La-
mač U12, ktorý je účastníkom celoslovenskej 
hokejbalovej extraligy U12 (SHbE U12). Ako sa 
obom tímom v jesennej časti darilo?

Žiaci U12 po polovici súťaže na 4.mieste

Mladí hokejbalisti SAV Lamač U12 sa zapojili 
do súťažného kolotoča po veľmi dlhej dobe 
– a  hneď v  celoslovenskej súťaži. Po niekoľ-
koročnej práci s  najmenšími hokejbalistami 
sa činovníci klubu rozhodli v tejto sezóne pri-
hlásiť žiacky tím do organizovanej súťaže – do 
slovenskej hokejbalovej extraligy SHbE U12, 
ktorá sa hrá turnajovým spôsobom na rôznych 
miestach po celom Slovensku. Po jesennej 
časti majú SAVkári za sebou tri turnaje z  cel-
kovo šiestich. Malým lamačským hokejbalis-
tom patrí zatiaľ v konkurencii ďalších ôsmich 
tímov sľubné 4.miesto. Keď uvážime, že viacerí 

chlapci hrajú o „skutočné body“ po prvýkrát 
v  kariére, nevedú si vôbec zle. V  konkurencii 
skúsenejších tímov, kde sú chlapci a dievčatá 
zvyknutí hrávať súťažne už od kategórie U8, 
odohrali najmenší SAVkári viacero výborných 
zápasov a aj v zápasoch s najväčšími favoritmi 
dokázali držať krok a narobiť im problémy. 
V  jarnej časti sa budú hrať od februára až do 
mája ešte tri turnaje, postupne v Žiline, Bratisla-
ve a Spišskej Belej, ktoré rozhodnú o majstrovi 
Slovenska resp. o  ďalších medailistoch v  ka-
tegórii U12. SAV Lamač určite nie je bez šancí 
pobiť sa minimálne o bronz. Držíme päste, aby 
to našim najmenším napokon vyšlo! 

Posledné výsledky:
Žochári Topoľčany-SAV Lamač 5:4
Medokýš Martin-SAV Lamač 1:3
Kometa Vrútky-SAV Lamač 4:2  

Seniori zimujú na 8.mieste                                       

V BHBL sa v lete diali nevídané veci. Do nové-
ho súťažného ročníka sa zapojilo až 14 bra-

tislavských mužstiev a  tak bola jesenná časť 
súťaže poriadne dlhá a  napokon aj patrične 
dramatická. Na tímy čakala na jeseň porcia 
15-tich duelov a hokejbalisti tímu SAV Lamač 
sú zatiaľ priebežne na 8.mieste. Žiaľ, úpadok 
z niekdajších pozícií sa teda zatiaľ Lamačanom 
zastaviť nepodarilo. Napriek snahe a  bojov-
nosti vo viacerých zápasoch na svojich súpe-
rov jednoznačne nestačili a  veľa bodov po-
strácali, aj vďaka svojej streleckej „impotencii“, 
so súpermi, ktorých by porážať mali. Napriek 
celkom nádejnému úvodu sezóny sa však 
SAVkári v mnohých zápasoch herne trápili, čo 
do určitej miery spôsobili zranenia a rôzne ab-
sencie viacerých kľúčových hráčov. Výsledkom 
boli zbytočné prehry, ktoré v tak vyrovnanom 
ligovom pelotóne mrzia dvojnásobne. Sezón-
ne ambície museli chalani zo SAV Lamač mier-
ne zreálniť a už teraz je jasné, že v tohtoročnej 
veľmi vyrovnanej ligovej súťaži bude prvora-
dým cieľom postup do play-off, no a tam už to 
môže dopadnúť akokoľvek. 
Napriek nie veľmi presvedčivým výkonom v je-
sennej časti sa však SAVka rozhodne nevzdáva. 
Šanca na postup do play-off je stále reálna. 
V zostávajúcich stretnutiach BHBL sa tak budú 
Lamačania snažiť svoje tabuľkové postavenie 
vylepšiť a  do rozhodujúcich bojov o  majstra 
Bratislavy vstúpiť z čo najvýhodnejšej pozície. 

Posledné výsledky:
15.kolo: Profis-SAV Lamač 4:7
14.kolo: SAV Lamač-Hancop 2:5
13.kolo: SAV Lamač-Vlci K.Ves 6:0
 
Bližšie informácie o živote v hokejbalovom klu-
be SAV Lamač nájdete na www.sav-lamac.sk

Robbie Alföldy

Hokejbalisti SAV Lamač ukončili jesennú časť                                                                                                         

Prestavba mimoúrovňovej križovatky Prievoz 
v  rámci nultého obchvatu sa spustí až vtedy, 
keď budú pripravené podmienky na plynulú 
rekonštrukciu a zároveň mesto bude môcť zre-
alizovať opatrenia, ktoré maximálne znížia ne-
gatívny dosah dopravných obmedzení v súvis-
losti s výstavbou. V relácii Mesiac v Bratislave 
internetovej televízie Tablet.TV to potvrdili vi-
ceprimátorka Bratislavy Tatiana Kratochvílová 
i predseda finančnej a člen dopravnej komisie 
hlavného mesta Rastislav Tešovič.  Námestníč-
ka primátora, ktorá má v gescii práve dopravu, 
zároveň informovala, že mesto sa bude musieť 
pripraviť na to, že súbežne s prestavbou križo-
vatky sa bude realizovať aj úplná uzávera ulice 
Mlynské nivy. „V oboch prípadoch rokujeme za 
mesto s realizátormi stavieb  i dopravnými po-
licajtmi o optimálnom riešení obchádzkových 
trás, v  rámci ktorých trváme na preferencii 
mestskej hromadnej dopravy (MHD),“ uviedla 
Kratochvílová. V  tejto súvislosti má vedenie 
mesta v pláne požiadať o pomoc aj ministerku 
vnútra Denisu Sakovú (Smer-SD), aby na Kraj-
skom dopravnom inšpektoráte v  Bratislave 
podporila zámery mesta zvýhodniť na ob-
chádzkových trasách MHD.

Kratochvílová tiež potvrdila, že na niekoľko 
mesiacov bude úplne uzavretá ulica Mlynské 
nivy v  súvislosti s  projektom výstavby multi-
funkčného komplexu, súčasťou ktorého bude 
nová autobusová stanica. „Technologicky si to 
vyžaduje dopravné riešenie, ktoré má byť rea-
lizované pod povrchom,“ upozornila. „Osobne 
si myslím, že tá stavba je tak ďaleko, že je ne-
vyhnutné čo najskôr vybudovať túto komuni-
káciu, ktorú mesto potrebuje,“ povedala o bu-
dúcom bulvári.
Súhlasí s ňou aj Tešovič. „Mesto má veľký in-
vestičný dlh, pokiaľ sme pripravení ho znižo-
vať, musíme ísť do toho,“ uviedol. Podotkol, 
že zo strany mesta je v  súčasnosti potrebná 
súčinnosť pri koordinácii oboch dopravných 
stavieb, aby sa nenásobil negatívny efekt do-
pravných obmedzení. „Myslím si, že obyvate-
lia pochopia obmedzenia, ak budú vidieť, že 
tie projekty postupujú, že sa hýbu, že sa na 
nich pracuje a výsledok bude stáť za to,“ po-
znamenal.
V relácii spomínali aj prípravu rozpočtu na rok 
2019. Zhodli sa, že až dôsledné preskúmanie 
pripravených podkladov a návrhov rozpočto-
vých kapitol, ktoré pripravilo bývalé vedenie 

hlavného mesta, ukáže, či má Bratislava naozaj 
„prestretý stôl“, ako o tom hovoril exprimátor 
Ivo Nesrovnal. „Intenzívne už komunikujeme 
o predpripravenom návrhu, predpokladám, že 
ho určitým spôsobom prekopeme, aby   boli 
doň zaradené priority, ktoré sme ľuďom sľúbi-
li, že zrealizujeme,“ uviedol predseda finančnej 
komisie hlavného mesta. Tešovič upozornil, že 
jednou z dôležitých úloh pre poslancov i ma-
gistrát bude v nasledujúcom období znížiť za-
dlženosť mesta.
Kratochvílová naznačila, že sa zmení aj spô-
sob implementácie poslaneckých priorít. 
„Chceme zmeniť spôsob komunikácie s  po-
slancami a  starostami a  namiesto natvrdo 
definovaných požiadaviek priorít, ktoré chcú 
poslanci realizovať, máme predstavu skôr 
o tom, že vytvoríme akýsi participatívny roz-
počet. Budeme o tom komunikovať,“ dodala 
za vedenie mesta viceprimátorka. Verí, že 
rozpočet by mal byť na rokovaní zastupiteľ-
stva už vo februári. Kým mesto nebude mať 
schválený svoj finančný plán na rok 2019, 
bude musieť hospodáriť v rozpočtovom pro-
vizóriu. „Chod mesta to neohrozí,“ uistila Kra-
tochvílová.

Prestavba križovatky Prievoz i Mlynské nivy by sa mali riešiť súbežne                                                                                                                                                           
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                     

Knihovník: Ondrej Polák
Kontakt: kniznica@lamac.sk, 
tel. 02/ 64 78 97 37
Otváracie hodiny
Pon, St 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

Inzercia                                                                                      
• Opravujem, upravujem odevy. 0902/ 717 517 
• Ambulancia zubného lekárstva 

0905/ 662 407 a implantológie 0919/421 
601, Stromová 16, Kramáre, prijíma nových 
pacientov.

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966 

• Vodoinštalácie a údržba – Ján Polák. 
0905/627 321

• Zamestnám v predajni vína v Lamači dô-
chodkyňu/dôchodcu. 3 €/hod.  
033/ 647 4350

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač, Malokarpat-
ské nám. 9, 841 03 Bratislava, Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEľňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
UT, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
PO, ST  07:30 -12:00 13:00-17.00

20.1.  Neuveriteľný príbeh o obrovskej 
hruške 15.30 h 3 €

 Animovaný príbeh o putovaní sloníka 
a mačky na tajuplný ostrov.

 Dánsko, 80 minút, dabing.
20.1.  Sviatky pokoja a mieru 18.00 h 3 €
 Trpká komédia o tom, že rodina je 

najväčšie požehnanie... ale aj prekliatie.
 Dánsko, 101 minút, titulky. 
27.1. Gim Gombička, Lukáš a lokomotíva 

Ema 15.30 h 3 €
  Vzrušujúce putovanie plné fantázie od 

autora svetového hitu Nekonečný príbeh.
 Nemecko, 105 minút, dabing.
27.1. Debbina 8 18.00 h 3€
  A baby to vedia tiež... akčná komédia so 

Sandrou Bullock o ich najväčšej lúpeži.
 USA, 110 minút, dabing.

Program kina na január 2019                                      

Ohlasovňa pobytov                                                               

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.
Stránkové hodiny
Pon., Str.  07:30 - 12:00  13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk,  
tel. 02/647 800 65, 02/647 815 81

Program JDS BA-Lamač                                          
09.01. 14.00 h – privítanie nového roku 
2019 – Ing. Habovčíková
16.01. 14.00 h – téma: Dejiny kresťanstva 
– prednáša Z. Koláriková
23.01. 14.00 h – téma: Praktické rady na 
každý deň – prednáša Ing. Ondrejka 
30.01. 15.00 h – téma: Návšteva Severnej 
Kórey – prednáša Ing. Marta  Ambrušová 
– stretnutie členov v Spoločenskom centre.

V  novom roku vám prajeme veľa šťastia, 
zdravia a spokojnosti. Zároveň vás
pozývame na naše stretnutia a  tiež privíta-
me aj nových členov.

Výbor Základnej organizácie  
JDS BA – Lamač

Lamačan

RC OBLáčIK
RC Obláčik je z technických príčin dočasne 
zatvorený. 
Kurzy zväčša prebiehajú v Spoločenskom 
centre Lamač, Malokarpatské nám. 8, zelená 
novostavba za reštauráciou Trojka. Z dvora je 
bezbariérový prístup.

PONDELOK 16.00 – 18.00 Hocus Lotus 
nemčina od 3 - 10 r., KURZ  
hocusLotus@gmx.com , tel.: 0902 095 138, 
Kino Lamač, Malokarpatské nám. 

PONDELOK 18.30 – 20.00 Orientálne tance 
V OBLÁČIKU

STREDA 09.00 – 11.45 Folklórik od 1,5 - 3 r., 
KURZ kurzfolklorik@gmail.com , tel.: 0902 180 281

šTVRTOK 9:30 - 10:30 Masáže bábätiek

šTVRTOK 19.00 – 20.00 Zumba + 
posilňovanie pre dospelých V OBLÁČIKU 
panisova.martina@azet.sk , tel.: 0918 363 377

PIATOK 09.30 – 11.30 Baby FUN - cvičenie 
pre deti s prvkami angličtiny 1-3r.  
info@babyfun.sk , tel.: 0903 622 666

PODuJAtIA RC OBLáčIK 
PIATOK 18.1.o 17.00 h Keď k nám 
dieťa prehovorí rečou tela - workshop. 
Prihlasovanie na: katarina.kollar80@gmail.com

O verejné osvetlenie v meste sa bude 
naďalej starať firma Siemens                                    

Verejné osvetlenie v Bratislave bude aj po 
1. januári 2019 hlavné mesto zabezpečovať 
prostredníctvom zmluvy s firmou Siemens, 
ktorá bola uzatvorená koncom minulého 
roka bez súťaže, priamym rokovacím kona-
ním. Pre TASR to potvrdil magistrát. K tomuto 
kontraktu má však výhrady Úrad pre verejné 
obstarávanie (ÚVO), ktorý podal žalobu na 
neplatnosť zmluvy a tvrdí, že naďalej platí 
právny stav, podľa ktorého je zabezpečenie 
osvetlenia v hlavnom meste v rozpore so zá-
konom.
Súčasná zmluva so Siemensom podľa mesta 
platí až do podpisu novej zmluvy s víťazom 
súťaže na nového prevádzkovateľa verej-
ného osvetlenia v Bratislave. „Nebudeme 
vyhlasovať skrátenú hospodársku súťaž do 
konca roka, našou snahou je čím skôr vypí-
sať novú a transparentnú súťaž na dodávku 
verejného osvetlenia,“ tvrdí bratislavská sa-
mospráva pod vedením nového primátora 
Matúša Valla. Kontrakt bol koncom roka 
2017 podpísaný vo výške 1.548.000 eur bez 
DPH. Magistrát tvrdí, že za správu verejné-
ho osvetlenia v roku 2019 bude platiť pod-
ľa platnej zmluvy so Siemensom. „Cena za 
správu verejného osvetlenia sa odvíja od 
počtu svetelných bodov. Ak sa tento po-
čet nezmení, hlavné mesto zaplatí rovnakú 
sumu aj v roku 2019,“ uviedlo mesto.

Šéfov mestských podnikov určia 
výberové konania                                                            

Noví šéfovia bratislavských mestských podni-
kov majú vzísť z transparentných výberových 
konaní. Deklaruje to nový primátor hlavné-
ho mesta Matúš Vallo, ktorý chce, aby vo ve-
dúcich funkciách sedeli odborníci. Primátor 
avizuje, že nastane zmena na čele kľúčových 
mestských firiem, a to Bratislavskej vodáren-
skej spoločnosti, Dopravného podniku Brati-
slava i Odvozu a likvidácii odpadu.
V predstavenstvách mestských spoločností 
majú podľa Valla sedieť odborníci, vybratí na 
základe výberových konaní a v dozorných ra-
dách poslanci i odborná verejnosť. „Pripravili 
sme spolu s odborníkmi manuál, podľa kto-
rého by mali prebiehať výberové konania do 
mestských firiem a organizácií. Tento materiál 
by sme chceli začiatkom roka 2019 predložiť 
na schválenie mestskému zastupiteľstvu,“ po-
vedal. Ak manuál odobrí mestský parlament, 
bratislavská samospráva bude podľa neho hľa-
dať nových šéfov mestských podnikov. 

Máte postreh, podnet z diania  
v Lamači? Chcete vyjadriť svoj 

názor na to, čo sa v Lamači deje? 
Napíšte nám na lamacan@lamac.sk


